
PROTOKÓŁ Nr IX/2015

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 22 maja 2015r. 
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  9 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  12 1 0 .
Przewodniczył:  Pan Ryszard  Bala – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 1).  
Nieobecny:  radny Sławomir  Matuszewski.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :

1. Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy;
2. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy;
3. Piotr  Kołodziejski  – Przedstawiciel  Stowarzyszenia  „Pomoc Dzieciom 

Potrzebującym” im.  Janiny Pelczarskiej  w Ostródzie;
4. Arkadiusz Rosa -  Dyrektor  Niepublicznej  Szkoły Podstawowej w 

Dylewie;
5. Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.
(l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 48 do nr 56.

Ad pkt 1.  Przewodniczący Rady Gminy  – Pan Ryszard Bala  dokonał  otwarcia  
IX sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdził  kworum,  przy którym Rada Gminy może  
obradować i  podejmować prawomocne uchwały.  
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad pkt  2.  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt  porządku obrad IX-tej 
sesj i  Rady Gminy:

1. Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie  porządku obrad
3. Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
4. Informacje  związane  z  funkcjonowaniem  placówek  wychowania 
przedszkolnego.
5. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie 
za rok 2014.
6. Sprawozdanie  z  realizacj i  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 
rozwiązywania  problemów alkoholowych  oraz  przeciwdziałania  narkomanii  za 
rok 2014.
7. Sprawozdanie z realizacj i  zadań z zakresu wspierania rodziny za 2014 rok.
8. Ocena zasobów pomocy społecznej  gminy Grunwald za rok bazowy 2014.
9. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 
Grunwald za 2014 rok.

10. Ewaluacja  programu  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  oraz  ochrony 
ofiar przemocy w rodzinie  w Gminie  Grunwald za rok 2014.
11. Sprawozdanie  Wójta  z działalności  między sesjami:

a) informacja o przetargach ogłaszanych  przez gminę.
12. Podjęcie  uchwał przez Radę Gminy:

a) w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald 
na lata  2015 – 2025;

b) w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
c) w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego;
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d) w  sprawie  utworzenia  sołectwa  Korsztyn  i  nadania  statutu  sołectwu 
Korsztyn;

e) w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  gruntów,  budowli  lub 
ich części  wykorzystywanych  pod infrastrukturę „ostatniej  mil i”;

f) w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLV/245/2014  Rady  Gminy  Grunwald  z 
siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  4  września  2014r.  w  sprawie  określenia 
wysokości  stawek  opłat  za  zajęcia  pasa  drogowego,  dróg,  których 
zarządcą  jest  Gmina  Grunwald  na  cele  niezwiązane  z  budową, 
przebudową,  remontem,  utrzymaniem i  ochroną dróg.

13. Interpelacje  i  zapytania.
14.  Wolne wnioski.
15.  Zamknięcie  sesj i .

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  zgłosił  wprowadzenie 
następujących zmian w projekcie  porządku obrad:
•  wykreślenie  punktu 5,  6,  7,  8,  9,  10;
• wprowadzenie w punkcie 12:
➢  ppkt  g)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLII/235/2014 
Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacj i  
udzielanych  przedszkolom,  punktom  przedszkolnym,  szkołom,  prowadzonym  na 
terenie  Gminy  Grunwald  przez  osoby  fizyczne  i  osoby  prawne  niebędące  
jednostkami  samorządu  terytorialnego  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  
prawidłowości  ich wykorzystania;  
➢ ppkt  h)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję 
Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald   kontroli  działalności  Gminnej  Biblioteki 
Publicznej  w Gierzwałdzie;  
➢ ppkt  i)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję 
Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald  kontroli  w  zakresie  f inansowania  i  realizacj i  
remontu strażnicy OSP we Frygnowie.
Za  wykreśleniem  z  porządku  obrad  pkt  5  głosowało  8  radnych,  6  radnych  było 
przeciw.
Za  wykreśleniem  z  porządku  obrad  pkt  6  głosowało  8  radnych,  6  radnych  było 
przeciw.
Za  wykreśleniem  z  porządku  obrad  pkt  7  głosowało  8  radnych,  6  radnych  było 
przeciw.
Za  wykreśleniem  z  porządku  obrad   pkt  8  głosowało  8  radnych,  6  radnych  było  
przeciw.
Za  wykreśleniem  z  porządku  obrad  pkt  9  głosowało  8  radnych,  6  radnych  było 
przeciw.
Za  wykreśleniem  z  porządku  obrad  pkt  10  głosowało  8  radnych,  6  radnych  było 
przeciw.
Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Uchwały  Nr  XLII/235/2014  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  ustalenia  trybu 
udzielania  i  rozliczania  dotacj i  udzielanych  przedszkolom,  punktom 
przedszkolnym,  szkołom,  prowadzonym  na  terenie  Gminy  Grunwald  przez  osoby 
fizyczne  i  osoby  prawne  niebędące  jednostkami  samorządu  terytorialnego  oraz 
trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich  wykorzystania  głosowało  8  radnych,  6 
radnych było  przeciw.
Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie 
przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald  kontroli  
działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Gierzwałdzie  głosowało  14 
radnych.
Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie 
przeprowadzenia  przez Komisję  Rewizyjną Rady Gminy Grunwald kontroli  w
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zakresie  f inansowania i  realizacj i  remontu  strażnicy OSP we Frygnowie
głosowało 14 radnych.
Porządek obrad IX sesj i  Rady Gminy został  przyjęty w głosowaniu jawnym – 12
głosami  za,  przy  1  głosie  przeciw  (radny  Stanisław  Zaboroś),  1  głosie 
wstrzymującym (radnym Adam Królikowski)  wg następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie  porządku obrad
3. Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
4. Informacje  związane  z  funkcjonowaniem  placówek  wychowania 
przedszkolnego.
5. Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami:

a) informacja o przetargach ogłaszanych  przez gminę.
6. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

a) w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald 
na lata  2015 – 2025;

b) w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
c) w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego;
d) w  sprawie  utworzenia  sołectwa  Korsztyn  i  nadania  statutu  sołectwu 

Korsztyn;
e) w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  gruntów,  budowli  lub 

ich części  wykorzystywanych  pod infrastrukturę „ostatniej  mil i”;
f) w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLV/245/2014  Rady  Gminy  Grunwald  z 

siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  4  września  2014r.  w  sprawie  określenia 
wysokości  stawek  opłat  za  zajęcia  pasa  drogowego,  dróg,  których 
zarządcą  jest  Gmina  Grunwald  na  cele  niezwiązane  z  budową, 
przebudową,  remontem,  utrzymaniem i  ochroną dróg.

g) w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLII/235/2014  Rady  Gminy  Grunwald  w 
sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacj i  udzielanych 
przedszkolom,  punktom  przedszkolnym,  szkołom,  prowadzonym  na 
terenie  Gminy  Grunwald  przez  osoby  fizyczne  i  osoby  prawne  nie 
będące  jednostkami  samorządu  terytorialnego  oraz  trybu  i  zakresu 
kontroli  prawidłowości  ich wykorzystania;

h) w  sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy 
Grunwald  kontroli  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w 
Gierzwałdzie;

i) w  sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy 
Grunwald  kontroli  w  zakresie  f inansowania  i  realizacj i  remontu 
strażnicy OSP we Frygnowie.

7.  Interpelacje  i  zapytania.
8.  Wolne wnioski.
9.  Zamknięcie  sesj i .

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  poinformował 
radnych,  że  zapoznał  się  z  treścią  protokołu  VIII  sesj i .  Protokół  był  wyłożony  do  
wglądu  przy  l iście  obecności  Znajduje  się  w  biurze  rady  i  zawsze  można  
zapoznać  się z jego treścią.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  wnioskował  o  przyjęcie 
protokołu z VIII  sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  VIII  sesj i  
Rady Gminy.

3



Ad  pkt  4.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  przedstawił  informację  na  temat 
punktów przedszkolnych na terenie  Gminy Grunwald.
(Informacja w załączeniu  – zał.  nr 3).
Wójt  -  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  są  jeszcze  wolne  miejsca  w  Mielnie.  W 
Gierzwałdzie  prowadzony  jest  cały  oddział .  Jest  oddział  rezerwowy.  Jeżeli  taka 
potrzeba  będzie,  to  jesteśmy przygotowani  na to,  żeby wszystkie  dzieci  na terenie 
Gminy  Grunwald,  jeżeli  rodzice  wyrażą  taka  chęć,  były  objęte  wychowaniem 
przedszkolnym.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  informacji  mamy,  że 
dzieci  3 i  4-letnie  od września będą przyjmowane?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  rodzice  wyrażą  chęć  tak,  ale  też  muszą 
być  orzeczenia,  bo  rodzice  robią  orzeczenia,  żeby  nie  przysyłać  dzieci.  Dzieci,  
które  są  zgłoszone,  to  są  te  dzieci,  których  rodzice  wyrazi li  zgodę,  żeby te  dzieci  
uczęszczały  do  zespołów  przedszkolnych.  Dolny  wiek  powinien  wynosić  3  lata, 
ale  za zgodą prowadzącego można wiek obniżyć.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jaka  jest  l iczba  dzieci 
zgłoszonych do przedszkola w Gierzwałdzie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – 24 dzieci.
Dyrektor  Niepublicznej  Szkoły  Podstawowej w Dylewie  – Pan Arkadiusz  Rosa 
–  przy  NSP  w  Dylewie  działa  punkt  przedszkolny  „Bajka”.  Od  1  września  2012 
roku  do  31  sierpnia  2014  roku  był  f inansowany  ze  środków  unijnych,  od  1  
września  2014  roku  jako  punkt  przedszkolny  przy  NSP  w  Dylewie.  W  ramach 
projektu  została  zrobiona  sala  dydaktyczna,  zakupiono  wyposażenie  sali ,  szatni,  
zakupiono  pomoce  dydaktyczne,  w  ramach  projektu  realizowano  wyjazdy,  
wycieczki.  Prowadzono  zajęcia  logopedyczne,  języka  angielskiego,  gimnastyki 
korekcyjnej .  W  ciągu  2  lat  opieką  objętych  zostało  24  dzieci  z  terenu  Gminy  
Grunwald  w wieku  3  –  4  lat .  Rodzice  również  byl i  objęci  opieką  psychologiczną. 
Od  1  września  2014  roku  punkt  przedszkolny  działa  bez  dofinansowania 
zewnętrznego.  Na  dzień  dzisiejszy  jest  18  dzieci;  11  z  Gminy  Grunwald,  1  z 
Gminy  Ostróda,  6  z  Gminy  Dąbrówno.  Dzieci  korzystają  z  posiłków,  które  są  na 
miejscu  przygotowywane.  Od  1  września  2014  r .  posiłki  są  płatne.  Część  dzieci  
ma  dofinansowanie  wyżywienia  z  GOPS,  jak  dzieci  szkolne.  Nic  się  nie  zmieniło,  
wyposażenie  zostało,  te  same  zajęcia  z  logopedii ,  zajęcia  z  języka  angielskiego,  
rytmiki .  Na  dzień  dzisiejszy  na  nowy  rok  szkolny  mam  zgłoszonych  10  dzieci  z  
Gminy Dąbrówno i  naszej  gminy.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – i le  dzieci  jest  na przyszły rok?
Dyrektor NSP w Dylewie – Pan Arkadiusz Rosa – 10 dzieci.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska –  w jakich godzinach działa  przedszkole?
Dyrektor  NSP  w  Dylewie  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  podstawa  programowa  jest 
realizowana  od  9.00  do  14.00.  Zdarzają  się  przypadki,  że  na  prośbę  rodziców 
dzieci  są dłużej .
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  doprecyzuję  to  co 
powiedział  Pan  Wójt,  że  dzieci  3,  4-letnie  robią  orzeczenia  czy  mogą  
uczestniczyć,  stan  prawny  jest  taki,  że  od  1  września  2015  roku  rodzice  mają 
prawo  a  nie  obowiązek,  aby  dzieci  wysłać  do  przedszkola  a  zadaniem  gminy  jest  
zapewnienie  miejsca  w  placówkach  publicznych  czy  też  niepublicznych.  Od  1 
września  2015  roku  jest  obowiązek  dla  dzieci  4-letnich,  a  od  1  września  2016 
roku dla dzieci  3-letnich,  co nie oznacza,  że dzieci  3-letnie  nie  mogą być  przyjęte  
jeżeli  są miejsca już od września 2015 roku.
Nasz punkt przedszkolny utworzony w Stębarku działa  od 01 stycznia 2014 roku.
Mamy  w  punkcie  przedszkolnym  25  dzieci,  bo  tylko  tyle  może  być  w  punkcie 
przedszkolnym.  My  jesteśmy  otwarci  zarówno  na  dzieci  z  Gminy  Grunwald  jak  i 
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Gminy  Dąbrówno.  Mamy  w  tej  chwili  14  dzieci  z  terenu  Gminy  Grunwald  i  11  z 
terenu  Gminy  Dąbrówno.  Jesteśmy  po  rekrutacj i  na  nowy  rok  szkolny,  który 
będzie  inny  niż  do  tej  pory,  bo  nie  będzie  dofinansowania  unijnego.  W tej  chwili  
działalność  punktu  przedszkolnego  finansowana  jest  z  3  źródeł;  środki  unijne,  
dotacja  z  gminy,  środki  własne  Stowarzyszenia.  Stowarzyszenie  w  2014  roku 
wydało  30  tys.  zł  na  funkcjonowanie  punktu  przedszkolnego.  W  przyszłym  roku 
nie  będzie  środków  unijnych,  będzie  dotacja  gminna  i  będziemy  finansować  ze  
środków  własnych.  Będzie  wprowadzona  opłata  od  rodziców.  Zdiagnozowaliśmy 
środowisko,  w większości  są  to  ludzie  ubodzy,  opłata  nie  może  być  zbyt  wysoka,  
bo  zamknęłaby  drogę  do  edukacj i  tym  najuboższym.  Ustali l iśmy  opłatę  na 
poziomie  150,-  zł  miesięcznie.  W tych  150,-  zł  jest  wszystko,  zajęcia  dodatkowe, 
wyżywienie  i  realizacja  podstawy  programowej  wychowania  przedszkolnego. 
Nasz  punkt  przedszkolny  funkcjonuje  8  godzin  od  7.30  do  15.30.  Publiczne 
placówki  przedszkolne  są  darmowe  za  5  godzin  wychowania  przedszkolnego, 
natomiast  za  każdą  dodatkową  godzinę  jest  opłata.  Rodzice  dzieci,  które  zostaną 
przyjęte  do  Gierzwałdu  jak  i  Mielna  za  wyżywienie  swoich  dzieci  będą  musiel i  
płacić.  Nie  będzie  tak  jak  teraz,  że  w  projekcie  unijnym  jest  wszystko  za  darmo. 
Jeżeli  punkt  przedszkolny  będzie  funkcjonował  dłużej  niż  5  godzin,  to  będzie 
dodatkowa opłata  1,-  zł  za godzinę dodatkową.

Podobnie  jak  w  Dylewie  i  Gierzwałdzie  u  nas  są  3  posiłki ,  pełne 
wyżywienie.  Są  zajęcia  dodatkowe;  gimnastyki  korekcyjnej ,  zajęcia 
logopedyczne,  zajęcia  z  języka  angielskiego,  wyjazd  na  basen,  wycieczki.  Mamy 
bardzo  dobre  wyposażenie  dzięki  środkom unijnym.  Chciałbym zwrócić  uwagę na 
to,  że  miniona  perspektywa  unijna  2007  –  2013  dawała  bardzo  duże  możliwości  
sięgnięcia  po  środki  unijne  na  edukację  przedszkolną.  Patrząc  na  gminę,  to  3  
projekty  były  realizowane,  ale  szansa  jaka  była,  nie  do  końca  została  
wykorzystana.  Na  chwilę  obecną  gmina  tworzy  placówkę  w  Mielnie.  Będzie  
musiała  koszty  tworzenia  placówki  pokryć  w  100%  z  własnych  dochodów,  a 
można  było  to  mieć  w  minionej  perspektywie  unijnej  w  85%  dofinansowanie.  W 
sytuacj i  gdy  ta  placówka  zostanie  utworzona,  to  zostanie  zamknięta  droga,  do 
tworzenia  czegoś  ze  środków  unijnych.  Myślę,  że  nie  do  końca  te  kroki  były 
przemyślane,  aczkolwiek  efekt  ostateczny  jest  osiągnięty.  Miejsca  dla  dzieci  4-
letnich  będą zapewnione.

W  tej  chwili  mamy  27  podań  na  przyszły  rok.  Jednak  wiemy,  że  część 
rodziców  zapisało  dzieci  do  naszej  placówki  jak  i  do  Mielna.  Te  dzieci  przyjdą  
do  Mielna  albo  do  Stębarka.  Z  perspektywy  rodzica  to  jest  dobrze,  że  ma  wybór,  
dzięki  temu droga dziecka do przedszkola nie  będzie aż tak daleka.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  ma  Pan  informacje,  co 
do  sposobu  rozwiązania,  jaki  będzie  funkcjonował  w  nowej  perspektywie 
dofinansowania  w  zakresie  tworzenia  punktów  przedszkolnych,  czy  ta 
perspektywa  2014  –  2020  daje  szanse  tworzenia  nowych  punktów 
przedszkolnych?
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  daje  szanse  na 
tworzenie  nowych  punktów  przedszkolnych,  ale  trzeba  uzasadnić,  że  jest  taka 
potrzeba,  trzeba  udowodnić,  że  tych  miejsc  brakuje  na  terenie  gminy.  W  tej 
chwili  są  miejsca  nawet  dla  dzieci  3-letnich.  Myślę,  że  nie  będzie  potrzeby 
tworzenia dodatkowych punktów patrząc na demografię.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  sprawa  uzyskania  środków  przy  tworzeniu 
nowych  placówek  przedszkolnych  jest  jeszcze  otwarta.  Do  końca  maja  ma  być 
przeprowadzona  analiza  w  całym  województwie,  gdzie  jeszcze  gminy  nie 
skorzystały  z  tych  środków  i  one  jeszcze  mogą  skorzystać.  Nasza  gmina  na  razie 
jest  tak nasycona tymi  punktami przedszkolnymi,  ale ta  furtka dofinansowania nie 
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jest  jeszcze  zamknięta  i  o  tym  poinformuję  Państwa  w  połowie  czerwca,  czy 
możliwe będzie  zorganizowanie wychowania  przedszkolnego w Mielnie.
Pytanie  moje  dotyczy  dowozu  dzieci  do  punktu  przedszkolnego  w  Stębarku  i  
drugie  pytanie  czy  ta  l iczba  dzieci,  którą  Pan  podał,  to  jest  od  1  września  czy 
teraz w tej  chwili?
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  mamy  27  podań  na 
przyszły  rok  szkolny.  Pracujemy  nad  formą  dowozu,  żeby  jakaś  forma  pomocy 
dowozu  była  w  przyszłym  roku  szkolnym,  aczkolwiek  nikomu  tego  nie 
obiecywaliśmy.  Trzeba  się  l iczyć  z  tym,  że  trzeba  będzie  dowozić  samemu.  
Koszty  dowozu,  wynajmu  firmy są  bardzo  duże,  my  płacimy  8  tys .  zł  ze  środków 
unijnych  za  dowóz.  Nie  mamy  takich  pieniędzy,  żeby  wyasygnować  na  dowóz  od 
1 września,  ale  będziemy myśleć,  żeby w jakiś sposób rodzicom pomóc.
Sołtys  –  Pan  Rydiger  Kupisz  –  jak  dobrze  słyszałem,  są  dzieci  z  innych  gmin, 
czy subwencja z tych  gmin jest  przyznawana na te  dzieci?
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  to  samorządy 
rozliczają  się  między  sobą.  Pan  Wójt  Kacprzyk  płaci  na  wszystkie  dzieci  a  Pan 
Wójt  Zwaliński  zwraca  dla  Gminy Grunwald  za dzieci  z  Gminy Dąbrówno.  To nie  
jest  subwencja,  to  jest  dotacja.
Sołtys  –  Pan  Rydiger  Kupisz  –  co  w  wypadku,  gdy  będzie  przyznana  dotacja 
100%, czy pozostałe  gminą  tą dotację  przekażą?
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan Piotr  Kołodziejski  – dotacja  w  wysokości 
100%,  to  będzie  dotacja  na  oddział  przedszkolny  przy  niepublicznej  szkole 
podstawowej,  to  nie  dotyczy  punktu  przedszkolnego.  Czym  innym  jest  jest  punkt  
przedszkolny  a  czym  innym  oddział  przedszkolny  przy  szkole  niepublicznej .  
Gmina Grunwald nie będzie dopłacać  z tego tytułu  do dzieci  z innych gmin.
Sołtys  – Pan Karol  Duda –  i le  osób będzie  zatrudnionych,  kto zatrudnia  te  osoby 
w punktach przedszkolnych,  czy pan dyrektor,  czy te  osoby będą sprawdzone,  czy 
będzie  tak,  jak  dzieje  się  w  niektórych  samorządach,  że  nauczyciele  ze  szkoły 
podstawowej są naj lepsi  i  mają tyle  nadgodzin,  że zarabiają  więcej  niż  wójt .
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  jeżeli  chodzi  o 
zatrudnianie  nauczycieli  w  punktach  publicznych  prawo  jest  bardzo 
rygorystyczne.  Nie  ma  możliwości  zatrudnienia  kogoś,  kto  nie  posiada 
kwalifikacj i .  Tu  mogę  Pana  zapewnić,  zarówno  w  Dylewie,  Stębarku,  Mielnie, 
Gierzwałdzie  mogą  być  zatrudnione  tylko  osoby  o  wymaganych  kwalifikacjach. 
Nie  ma  takiej  możliwości,  żeby  nauczycielka,  która  ma  dużo  nadgodzin,  żeby 
zarabiała  więcej  niż  wójt .
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala  –  pytanie  dotyczy  tego czy w 
placówkach  publicznych  do  obsługi  zostaną  zatrudnione  nowe  osoby,  które  w  tej  
chwili  w edukacj i  nie  pracują?
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  my od dłuższego czasu  borykaliśmy się  z  niżem 
demograficznym,  staramy  się  zatrudniać  ludzi,  którzy  są  mieszkańcami  gminy,  
którzy  mają  odpowiednie  kwalifikacje,  bo  muszą  mieć.  Personalne  sprawy 
pozostawiam  dyrektorom  placówek,  którzy  te  placówki  prowadzą,  to  jest 
kompetencja dyrektora szkoły.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  dyrektor  zgłaszał 
potrzeby zatrudnienia?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie zgłaszał  potrzeb.
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  w  jakich  godzinach 
te  placówki będą pracowały?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – od 7.00 do 15.00.
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  w  placówkach  w 
Mielnie  i  Gierzwałdzie  obowiązuje  Karta  Nauczyciela,  to  jest  więcej  niż  etat  
pracy nauczyciela.  Dla gminy będą to  ponad 3 etaty nauczycielskie,  to  będą spore 
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koszty.  U  nas  nie  obowiązuje  Karta  Nauczyciela .  Nauczyciele  pracują 
standardowe 8 godzin.
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  Pan  Kołodziejski  powiedział ,  że  nauczyciel  nie  ma 
możliwości  zarobienia  więcej  niż  Pan  Wójt,  ja  miałem wgląd  w  niektóre  zarobki,  
to  niektórzy nauczyciele  z tej  gminy mają większe zarobki  niż  ma teraz Pan Wójt.
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  to  jest  bardzo  mało 
prawdopodobne,  bo  taka  osoba  musiałaby  pracować  więcej  niż  1,5  etatu,  a  na  to 
nie  pozwala Karta Nauczyciela.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pomoc  jest  potrzebna.  Korzystamy  z  pomocy 
Powiatowego  Urzędu  Pracy.  Musimy  stworzyć  prawdziwe  pełne  przedszkola,  bo 
do  tego  zobowiązuje  nas  ustawa.  Od  lat  zachęcałem  do  tworzenia  również 
przedszkoli  niepublicznych,  ale  żeby  to  były  przedszkola  w  prawdziwym  tego 
słowa znaczeniu.  Nie  wypowiadam się  na  temat  wynagrodzeń,  ale  to  co  Pan Duda 
powiedział ,  to  jest  prawdą,  ale  taka  jest  wola  rady  a  może  części.  Ja  szanuję 
demokrację,  na  ten  temat  nie  będę  dyskutował,  bo  to  jest  wykorzystywane  
złośliwie w felietonach,  które niektóre osoby piszą.
Informacja  pełna  po  półroczu  działania  tej  rady  i  analizie  budżetu  trafi  do 
każdego  z  mieszkańców  gminy,  bo  uważam,  że  trzeba  zdementować  plotki,  które 
funkcjonują.
Przewodniczący  Rady Gminy –  Pan Ryszard Bala  –  poruszyliśmy temat  etatów, 
dotarła  do  mnie  informacja  od  mieszkańca  gminy,  oczywiście  ja  tę  informację  
będę  próbował  sprawdzić,  dotyczącą  sytuacj i  pracy  pracowników  obsługujących 
kuchnię  w Gierzwałdzie,  że  o godzinie  12.30  ci  pracownicy są już poza  zakładem 
pracy.  Mam  pytanie,  czy  obsługa  kuchni  jest  zatrudniona  na  całe  etaty  czy  też  
jakieś etaty częściowe skoro o 12.30 pracownik może być  poza miejscem pracy?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  odpowiedzi  udzielę,  ale  nie  w  tej  chwili ,  bo 
muszę  porozmawiać  z  dyrektor  szkoły.  Proszę  o  sprecyzowanie,  nie  mogę 
posługiwać się  plotkami,  chciałbym posługiwać się  faktami  i  wyjaśnić  tę  sytuację  
z  dyrektor  szkoły.  Będzie  coś  niezgodne  z  kodeksem pracy konsekwencje  zostaną  
wyciągnięte.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska -  grupa 25 dzieci  to  jest  jedna grupa,  to  nie 
są 2 grupy i  na obsługę takiej  grupy wystarczy 1,5 etatu.
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan  Piotr  Kołodziejski  –  rozporządzenie 
mówi  o  tym,  i le  maksymalnie  może  liczyć  taka  grupa,  maksymalnie  25  dzieci.  
Jeżeli  gmina  ma  taką  potrzebę  i  s tać  na  to,  może  tworzyć  grupy  i  10-osobowe.  U 
nas jest  grupa 10-osobowa i  15-osobowa,  bo takie  mamy sale.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  krótko  podsumowując  tą 
dzisiejszą  dyskusję  trzeba  stwierdzić,  że  dobrze,  że  w  gminie  funkcjonują  różne  
typy  placówek  wychowania  przedszkolnego,  daje  to  możliwość  wyboru  tej 
placówki,  która  spełnia  w jak  największym stopniu  oczekiwania  rodziców.  Rynek 
zweryfikuje  czy  funkcjonowanie  tych  placówek  jest  uzasadnione  ekonomicznie,  
czy  to  jest  możliwe  na  dłuższą  metę.  To  potrzeby  mieszkańców  mają  być 
zaspokajane a nie ambicje  poszczególnych osób. 

Ad  pkt  5.  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jesteśmy  w  bardzo  intensywnym 
okresie  inwestycyjnym.  Środki  które  uzyskaliśmy  z  PROW  muszą  być 
wykorzystane  i  rozliczone  do  końca  czerwca.  Inwestycje  wykonawcze  opiewają 
terminami  do  końca  maja,  a  rozliczenia  do  końca  czerwca.  W  przypadku 
Szczepankowa będziemy aneksem termin  oddania do użytkowania  zmieniać  z tego 
tytułu,  że  zeszło  nam dłużej  z  podpisywaniem umów.  Umowy były  sporządzane  w 
biurze  notarialnym,  żeby osoby,  które  raz  wyrazi ły  zgodę,  później  nie  dochodziły  
swoich  praw  bądź  występowały  o  zmianę  l inii  przesyłowej .  Inwestycje  są 
realizowane i  większego zagrożenia dla  ich wykonania  nie widzę.
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Odbyło  się  zebranie  w  Kiersztanówku  dotyczące  zagospodarowania  części 
działki,  która  jest  własnością  gminy  a  była  w  nieumownym  użytkowaniu  przez 
jednego  z  rolników.  Doszło  do  kompromisu,  część  działki  pozostanie  jako  droga 
dojazdowa  dla  rolnika,  pozostała  część  działki  zostanie  przeznaczona  dla  wsi 
Kiersztanówko.  Na  tej  części  działki  znajduje  się  jeszcze  stara  wylewka  wody,  
która  przy  nowych  przepisach  nie  ma  możliwości  funkcjonowania,  dlatego 
zostanie  zlikwidowana,  a  działka  zostanie  przeznaczona  pod  plac  zabaw  i  
ewentualnie  inne inwestycje  na terenie  miejscowości.  
Grodzimy  plac  zabaw  w  Rychnowie.  Do  jutra  powinno  być  skończone.  W  tej 
chwili  brak bramki i  trzeba pomalować ogrodzenie.  Trwają prace przygotowawcze 
pod  wykonanie  parking  przy  cmentarzu  w  Rychnowie.  Zwróciłem  się  do  Zarządu  
Dróg  Wojewódzkich,  zadeklarował  że  znajdą  materiały  i  przekażą  nam  do  końca 
roku  na  ten  parking.  My musimy  wykonać  prosty  projekt  wykonawczy,  z  którego 
wynikałoby  jaka  to  jest  i lość  mater iału  i  myślę,  że  swoimi  ludźmi,  mówię  o 
pracownikach  gospodarki  komunalnej  i  z  prac  interwencyjnych  ten  parking  do 
jesieni przy cmentarzu w Rychnowie  zostanie  wykonany.
Wyrazil iśmy  zgodę  na  współfinansowanie  projektu  drogi  w  Kiersztanowie.  Do 
Kiersztanowa  bardzo  dobra,  tylko  przez  wieś  jest  w  bardzo  złym  stanie  i  tutaj  
Starostwo  wyszło  z  taką  inicjatywą,  czy  my  będziemy  współfinansowali  
utworzenie  tego  projektu.  Projekt  jest  podstawą  do  aplikowania  o  wszelkie 
środki.  Taką zgodę wyraziłem.  Przystąpimy do wykonywania tego projektu.
Trwa rekrutacja do punktów przedszkolnych w Mielnie  i  Gierzwałdzie.
Odbyłem wizytę  w Agencji  Nieruchomości  Rolnych,  interesował  mnie  plac  zabaw 
w Kiersztanowie.  Zwróciłem się  do Agencji  o wypowiedzenie  umowy w tej  części  
obecnemu  dzierżawcy.  Taką  deklarację  mam  z  Agencji .  Jak  ta  procedura  długo 
będzie  trwała,  nie  wiem.  Jak  działka  zostanie  przekazana  gminie,  to  przystąpimy 
do  zamontowania  tego  placu  zabaw,  bo  urządzenia  znajdują  się  u  nas,  są 
zmagazynowane  w  gospodarce  komunalnej .  W  Łodwigowie  kończymy  remont 
hydroforni.  Działkę wokół  hydroforni  trzeba będzie uporządkować.
Wczoraj  byłem  na  zaproszenie  Marszałka  w  Filharmonii  w  Olsztynie  na 
obchodach  25-lecia  samorządu  terytorialnego.  Był  obecny  Pan  Profesor  Stępień,  
współtwórca ustawy samorządowej.  Otrzymałem wyróżnienie od Marszałka.
Został  ogłoszony  przetarg  na  kredyt  na  inwestycje.  Odbył  się  przetarg  na 
wykonanie  chodnika  w  Marcinkowie,  3  oferty.  Oferty  opiewają  na  ceny  883  tys . 
zł ,  1.099 tys.  zł  i  824 tys.  zł .  Gmina  w budżecie  ma  300 tys.  zł .  Musimy wystąpić  
do  Marszałka  o  pozostałą  sumę,  to  jest  425  tys .  zł  i  wykonać  tę  inwestycję  w 
całości.  
Zaproszenie  do  składania  ofert  na  wykonanie  drogi  gminnej  do  Korsztna  jest  w 
trakcie,  wykonanie  projektu  budowy świetl icy  w  Mielnie,  niekoniecznie  chodzi  o 
projekt,  ale  przystosowanie  do  warunków  terenowych,  do  działki  którą 
otrzymaliśmy od Agencji  Nieruchomości  Rolnych.
Odbywa  się  roczny przegląd  placów zabaw jak  również  wykonywany  jest   projekt 
modernizacj i  hydroforni  w  Dylewie.  Chcemy  w  tym  roku  własnymi  siłami  przez 
naszych pracowników podłączyć  Dylewo do odrębnej  hydroforni.
28  maja  o  godzinie  10.00  w  sali  posiedzeń  Urzędu  Gminy  odbędzie  się  spotkanie 
z  sołtysami.  Na  tym  spotkaniu  będę  chciał  podziękować  sołtysom,  którzy 
zrezygnowali  bądź  którzy  nie  zostali  wybrani  na  następną  kadencję  i 
przeprowadzić  rozmowę  i  szkolenie  z  nowo  wybranymi  sołtysami  na  temat  pracy 
gmina -  sołtys .
Wójt  przedstawił  sprawozdanie  z  przeprowadzonych  wyborów  samorządu 
mieszkańców wsi w Gminie  Grunwald w kwietniu 2015 roku.
(Sprawozdanie w załączeniu  – zał.  nr 4).
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Pan  Marek  Roguski  –  jestem  mieszkańcem  miejscowości  Stębark.  Chodzi  o 
drogę  w  Stębarku  od  ronda  do  gimnazjum,  niedawno  była  położona  nakładka 
asfaltowa.  Wśród  mieszkańców  rozeszła  się  informacja,  że  jest  planowane  w 
miejscowości  Ulnowo otwarcie  żwirowni i  również  informacja,  że  została  podjęta 
przez  Pana  Wójta  decyzja  o  wyrażeniu  zgody.  Nie  ma  tam  żadnego  znaku 
drogowego -  ograniczenia  dla  pojazdów ciężarowych,  tą  drogą może jechać  każdy 
samochód  ciężarowy  o  tonażu  40  ton.  W  związku  z  tym  mam  pytanie  do  Pana 
Wójta,  czy w tej  sprawie były jakieś decyzje podejmowane?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  w tej  sprawie  nie  było  podejmowanych  żadnych 
decyzj i ,  tylko  jest  Rozporządzenie  Ministra  dotyczące  eksploatacj i  kruszyw, 
wszystkie  kopalnie  kruszywa,  które  znajdują  się  w  studium  uwarunkowań  gminy 
muszą  być  wykorzystane.  Nie  ma  możliwości  niewydania  koncesj i  na 
wydobywanie  tych  kopalin.  Jest  to,  jak to  Minister  określi ł  nasz skarb narodowy i 
w  przypadku  tych  inwestycj i ,  które  teraz  wykonujemy,  te  kruszywa  powinny 
zostać  wykorzystane  do  budowy  dróg,  które  w  tej  chwili  funkcjonują.  Jeżeli  
chodzi  o  jakiekolwiek  decyzje  dotyczące  kopalni  Ulnowo,  to  spory  trwały  dosyć  
długo,  bo  nie  wyrażałem  zgody  na  taką  lokalizację  i  protestowałem  przeciwko 
uzyskaniu  koncesj i  przez  tego  pana,  który  już  chyba  w  tej  chwili  nie  żyje.  W tej  
chwili  wójt  nie  ma  nawet  możliwości  opiniowania  tych  rzeczy,  takie  decyzje  
podejmuje  główny  geolog,  geolog  wojewódzki,  który  funkcjonuje  przy  Urzędzie 
Marszałkowskim.  Jeżeli  chodzi  o  koncesje,  nie  mamy  wpływu.  Cała  procedura 
dotycząca  Ulnowa  była  przeprowadzona  i  były  możliwości,  były  wyłożone 
wszelkie  dokumenty,  był  czas  kiedy  mieszkańcy  mogli  zabrać  głos,  jeżeli  chodzi  
o  całą  procedurę.  Koncesje  wydaje  Marszałek  Województwa.  Wiem,  że  toczyły 
się  spory,  były  protesty,  dokumentacja  cała  znajduje  się  w  Urzędzie  Gminy.  Na 
dzisiaj  jest  taki  stan  prawny,  że  jest  kopalnia  z  uzyskaną  koncesją  i  to  wszystko. 
Nie ma żadnych decyzj i  dotyczących  innych spraw.
Pan Marek Roguski  -  jest  informacja  jak można  temu przeciwdziałać.  Konieczna 
jest  ochrona  dróg  zarządzanych  przez  samorządy.  Chodzi  o  jedną  rzecz,  żeby 
ograniczyć  tonaż  do  10  ton,  z  wyłączeniem  autobusów.  Żwirownia  niech  szuka 
innego rozwiązania.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panu  chodzi  o  drogę 
asfaltową od ronda w kierunku gimnazjum do Ulnowa?
Pan  Marek  Roguski  –  nam  chodzi  o  drogę  asfaltową  do  gimnazjum,  żeby 
postawić znak – ograniczenie tonażu do 10 ton.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  jest  wniosek  kierowany 
do wójta,  bo wójt  decyduje o sposobie użytkowania drogi  gminnej .
Pan  Marek  Roguski  –  jest  inicjatywa  społeczna,  mieszkańcy  zwracają  się  do 
wójta,  wójt  zwraca  się  do  Starosty  Powiatowego,  Starosta  zazwyczaj  wydaje 
pozytywną  decyzję.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  nie  wiem  na  razie,  jakie  zamiary  mają  ci 
użytkownicy  czy  właściciele  kopalni.  Wiem,  że  były  usiłowania  do  wytyczenia  
innej  drogi  dojazdowej.  Z  czasem  się  dowiem,  bo  taki  plan  będzie  musiał  być  
przedstawiony.  Chciałem Panu zwrócić  uwagę,  że nie  jest  tak  wszystko  proste  jak 
Pan  odczytał  z  tych  opinii  senatu  czy  innych,  bo  był  przerabiany  taki  przypadek, 
jeżeli  chodzi  o  Powiat  Ostróda,  kiedy  przez  poprzedniego  Starostę  został  
wprowadzony  zakaz  używania  dróg  prowadzących  do  Rudna,  naszego  zakładu  
unieszkodliwiania  odpadów  stałych.  Starosta  nie  chcąc  remontować  wprowadził  
taki  zakaz.  Jeszcze  jest  ustawa  o  wolności  prowadzenia  działalności  
gospodarczej ,  która  również  w  przypadku  przeszkadzania  przez  samorząd  gminy 
w prowadzeniu  tej  działalności  gospodarczej  naraża  nas  na  straty.  Ta  inicjatywa,  
którą  Pan  podjął  jest  inicjatywą  obywatelską,  nie  potrzeba  do  starostwa  zgłaszać  
tych  potrzeb,  bo to jest  droga gminna.
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Pan Marek Roguski – procedura jest  jasna,  najpierw obywatele,  potem Pan Wójt, 
potem Starostwo.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  starostwo  tu  nie  ma  nic  do  powiedzenia.  Rada 
Gminy decyduje.
Pan  Marek  Roguski  -  jeżeli  jest  taka  możliwość,  że  to  od  rady  będzie  zależało, 
żeby taki  znak ustawić.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Panie  Roguski,  sprawa  jest  tego  rodzaju,  że 
jeżeli  już zaczniemy szukać  precedensu,  a  łatwo komputer  otworzyć  i  zajrzeć  tam 
i  śledzić  sprawę  aż  do  zakończenia,  bo  sprawy  toczą  się  kilka,  kilkanaście  lat .  
Nie  możemy  posługiwać  się  jedną  wykładnią.  To  ewidentnie  nie  zleży  do 
kompetencj i  s tarostwa,  ustawianie  znaków  na  drogach  gminnych.  To  należy  do 
zadań własnych gminy.
Pan Marek  Roguski  –  to  co  powiedziałem odnosi  się  do  Pana  Przewodniczącego 
Rady  Gminy,  żeby  na  następnej  sesj i  ewentualnie  zająć  się  tą  sprawą,  
przegłosować ograniczenie  do 10 ton.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rada  nie  jest  kompetentna, 
żeby  stawiać  znaki,  od  tego  jest  organ  wykonawczy  –  wójt .  Podzielam  Pana 
wniosek  i  s tawiam  wniosek,  żeby  wójt  przygotował  w  uzgodnieniu  z  radcami 
prawnymi  wykładnię  obowiązujących  przepisów  dotyczących  wprowadzenia 
zakazu  poruszania  się  pojazdów  o  określonym  tonażu  na  tym  odcinku  drogi.  Na 
następnej  sesj i  czy  też  komisj i  taką  opinię  i  możliwe  rozwiązania  rada  powinna  
otrzymać  i  wtedy  możemy  rozpocząć  dyskusję,  bo  w  tej  chwili  Pana  wystąpienie  
jest  dla  nas  również  zaskoczeniem.  My  nie  jesteśmy  gotowi  do  dyskusj i  na  taki 
szczegółowy temat.  Dajmy sobie  czas  do  następnej  sesj i ,  bo  ta  żwirownia  jeszcze 
nie  funkcjonuje.
Pan Marek  Roguski  –  większość  decyzj i ,  które  się  podejmuje  w innych  gminach 
są  dla  dobra  obywatela.  Ja  rozumiem  intencje  Pana  Wójta,  ale  jak  przejedzie  50 
TIR-ów, to  nie sposób żeby nie  zareagować.  W Gminie  Stawiguda stoją znaki.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  u nas  też  stoją.  Pan mówi  w sposób napastl iwy, 
że  ja  jakieś  decyzje  podjąłem,  a  nie  podjąłem.  Jestem przeciwny,  bo  tych  znaków 
jest  bardzo  dużo,  walczę  z  tym,  sam  robiłem  zdjęcia.  Jestem  za  pracą  dla  dobra  
mieszkańców  zarówno  Stębarku  jak  i  całej  gminy,  dlatego  prosiłbym,  żeby  nie 
insynuować  a  zwracać  się.  Do  przewodniczącego  mam  uwagę,  że  udział  w 
dyskusj i  nie  radnych  gminy  powinien  odbyć  się  za  zgodą  całej  rady  gminy.  
Prosiłbym  o  przeniesienie  takiej  dyskusj i  na  komisję  i  wtedy  możemy  na 
komisjach  szczegóły  omówić,  ja  będę  przygotowany.  Dzisiaj  temat  został 
zasygnalizowany.  Poproszę  właścicielkę  kopalni,  żeby się  wypowiedziała  jakie  są 
ich  zamiary  w  stosunku  do  tego.  Może  ma  inne  rozwiązania  a  my  młócimy  plewy 
przez prawie godzinę.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jedna  uwaga,  to  w  jaki 
sposób  mieszkańcy  wypowiadają  swoje  poglądy,  to  jest  ich  sprawa,  jeżeli  nie 
naruszają  godności.  Wójta  jako  urzędnika  do  którego  kierowane  są  wnioski 
obowiązuje  pewien  umiar  w  ocenie  tych  wypowiedzi,  ocenie  osób 
wypowiadających  się.
Pan  Adam  Szczepkowski  –  ja  tę  sprawę  znam,  ta  spółka  zwróciła  się  do  mnie  o 
wydzielenie  pasa  pola  na  drogę.  Oni  są  niepoważni  ludzie,  to  co  proponują  jest  
nie  do  przyjęcia.  Oni  powiedziel i ,  że  Pan  już  w  2010  roku  wydał  zgodę  na 
wywózkę  tych  kruszyw  tą  drogą  Ulnowo  Stębark  koło  gimnazjum.  Albo 
przystaniemy  na  ich  warunki,  albo  będą  jeździć  tą  drogą.  Jest  pytanie,  czy  Pan 
działa  na  rzecz  dobra  mieszkańców  czy  jakiejś  innej  instytucj i?  Czy  Pan  w  ogóle 
chce  pomóc  mieszkańcom,  chce  przyblokować  ten  przejazd?  Nie  mówię,  że  ma  
nie  powstać  ta  kopalnia,  niech  Pan  się  określi  czy  puści  te  auta  czy  nie?  Kto 
będzie  remontował  tę  drogę,  kto  będzie  wypłacał  odszkodowania  za  zniszczone  
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budynki?  Wiadomo,  że  obok  jezdni  są  domy,  stare  budownictwo.  Kto  będzie 
remontował  dalszą  część  drogi  Stębark  -  Ulnowo,  czy  ma  Pan  zamiar  w  tym  roku 
remontować  tę  drogę  do  Ulnowa?  To  co  zrobiliście  tydzień  temu,  to  jest 
wyprowadzanie  kasy  z  budżetu,  nie  wiem,  czy  Pan  widział  co  tam  jest  zrobione? 
Czy ta droga będzie jeszcze remontowana?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  można  mówić  z  komentarzem  i  z  komentarzem 
złośliwym,  tylko  mnie  nie  można.  Ja  jako  urzędnik  mam  zachować  umiar,  po 
prostu  zamknąć  gębę.  Panie  Szczepkowski  prawda  jest  taka,  że  nie  wydałem 
żadnego zezwolenia  w 2010 i  proszę  takich  rzeczy nie  insynuować.  Takich  rzeczy  
nie  potrzeba było  wydawać,  bo nie było  nikomu potrzebne.  Do uzyskania koncesj i  
nie  było  to  potrzebne.  W tej  chwili  wystąpiono  o plan  ruchu na  terenie  kopalni,  a  
nie  plan  ruchu  dotyczący  wywozu.  Pan  sam  powiedział ,  że  z  Panem  prowadzono 
rozmowy.  Powiedzieli ,  że  Pan  tak  zaporowo  warunki  im  postawił,  że  po  prostu 
zastanawial i  s ię czy w ogóle byłaby jakaś  korzyść,  gdyby wieźli  przez pole,  które 
jest  Pana  własnością.  Ja  tu  żadnych  nie  podjąłem kroków,  a  jeżeli  założą  sprawę 
w  sądzie  i  przegramy,  to  konsekwencją  będzie,  że  trzeba  będzie  udostępnić 
przejazd  nie  wiem  jaką  drogą,  może  przez  Zybułtowo.  Sesja  rady  opiera  się  na 
faktach a  nie przypuszczeniach  i  insynuacjach.
Pan Adam Szczepkowski – czy będzie remontowana ta  droga Stębark -  Ulnowo?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  wyremontowana.
Pan Adam Szczepkowski – to  może przejedziemy się dzisiaj  tam.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  będę  miał  czas  to  przejadę.  Jest 
wyremontowana.
Pan Adam Szczepkowski –  s łyszel iście  Państwo.
Sołtys  -  Pan  Grzegorz  Roguski  –  jedna  z  mieszkanek  zgłosiła,  że  jest 
uszkodzona huśtawka,  czy to  ma jakąś gwarancję?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mówiłem,  że  jest  przegląd  placów  zabaw. 
Wszystkie  place zabaw mają atesty i  gwarancje.
Sołtys  –  Pan  Grzegorz  Roguski  –  czy  będzie  remontowana  droga  koło  Pana 
Felskiego do Pana Kwiatkowskiego?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – mimo że zaoszczędziliśmy na odśnieżaniu,  to  na 
remonty  dróg  wydaliśmy  już  około  40  tys.  zł .  Budżet  gminy  nie  jest  z  gumy,  że  
da  się  rozciągać.  Na  dzisiaj  wstrzymałem  roboty,  jeżeli  chodzi  o  remonty  dróg  i  
trzeba  będzie  ogłosić  nowe  przetargi,  trzeba  będzie  wprowadzić  zmiany  w 
budżecie  aby zapewnić środki na remonty dróg.
Sołtys  –  Pan  Grzegorz  Roguski  –  firma,  która  będzie  robiła  „siódemkę”,  będą 
używać  tej  naszej  drogi.  Skoro  droga  jest  w  złym  stanie,  oni  będą  jeździć,  
zniszczą  jeszcze  bardziej ,  to  może  chociaż  wyrównać,  a  jak  zniszczą,  to  będą 
musieli  naprawić.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  prowadzone  są  rozmowy,  wysłaliśmy  pismo  do 
Dyrekcj i  Dróg  Krajowych  o  przedłożenie  nam  projektu  prac,  jaki  będzie 
obowiązywał,  z  uwzględnieniem  dróg,  które  pozostaną  po  tym  remoncie  drogami 
gminnymi.  Drogi  będące  „siódemką”  będą  przekazywać  jako  drogi  gminne.  My 
wnioskowaliśmy,  żeby  zostały  przekazane  tak  jak  w  Gminie  Olsztynek,  drogi 
wykorzystywane przez inwestora,  żeby zostały odbudowane.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  wójt  mówił,  że  to  będzie 
droga  gminna,  to  nie  szedłbym przykładem Olsztynka.  Należałoby zachować  pasy 
awaryjne żeby można było  przejechać rowerem, przejść pieszo.
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił  5 minutową przerwę.
Po przerwie salę obrad opuścił  Radny Zbigniew Napłoszek.

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  poinformował 
radnych o potrzebie podjęcia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  rady gminy.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2015 
– 2025
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  WPF na  2015  -  2025  przedstawia  przede 
wszystkim  zmiany  finansowe.  Nie  ma  zmian  w  przedsięwzięciach  w  załączniku  
Nr  2,  ale  jest  obligatoryjny.  Jeżeli  chodzi  o  WPF  to  o  1.930.504,88  zł  
zwiększamy  dochody  i  o  1.930.504,88  zł  wydatki.  Wynikają  te  zmiany  z  
zarządzenia  wójta  nr  17a  z  31  marca  2015  roku  gdzie  zwiększono  budżet  po 
stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o  125.510,-  zł .  Były  to  zmiany  dotyczące 
otrzymanych  dotacj i  na  zadania  zlecone.  Następnie  uchwałą  Nr  VIII/46/2015 z 24 
kwietnia  2015  roku,  gdzie  dochody  zwiększono  o  626.028,-  zł  natomiast  wydatki 
o  1.251.538,-  zł ,  następne  zarządzenie  Wójta  Gminy  Grunwald  nr  26  wydane  28 
kwietnia  na  kwotę  357.634,79  zł  zarówno  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  – 
środki  na  akcyzę  dla  rolników  –  306  tys.  zł  i  dotacja  celowa  na  wybory 
Prezydenta  RP.  Następnie  uchwała  dzisiejsza,  która  będzie  podjęta,  jest  w 
projekcie  IX/49  -  jest  zaplanowane  na  zwiększenie  dochodów  jak  i  wydatków  na 
kwotę  321.332,09  zł .  Po  dokonaniu  powyższych  zmian  dochody  wynoszą  – 
23.423.281,29  zł  a  wydatki  –  25.546.221,29  zł ,  deficyt  budżetu  2.122.940,-  zł ,  
pokryty  zostanie  przychodami  z kredytu.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IX/48/2015  w sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2015 -  2025.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 5).

Przewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  zwiększamy  dochody  jak  i  wydatki  o 
321.332,09 zł  –  dotacja  na  II  turę  wyborów i  diety  członków komisj i  wyborczych  
i  dotacja  na  podręczniki  dla  szkół  podstawowych  i  gimnazjum  dla  dzieci  
potrzebujących  organizacj i  specjalnej  nauki,  dotacje  dla  GOPS  i  niewielkie 
zmiany dochodów, po analizie  realizacj i  dochodów.
Po  stronie  wydatków  bardzo  duże  zmiany  w  oświacie.  Ministerstwo  narzuciło 
wydzielenie  rozdziałów  dla  dzieci  i  młodzieży  –  stosowania  specjalnych  metod,  
dla  dzieci  które  posiadają  orzeczenia.  Należy  te  wydatki  wyodrębnić  księgowo, 
dlatego  powstał  nowy  rozdział  80149  i  80150.  U  nas  nie  występuje  rozdział  
80149,  bo  to  jest  dla  dzieci  w  przedszkolach.  U  nas  w  przedszkolach  nie  ma 
dzieci  z  orzeczeniami.  Rozdział  80150  są  to  dzieci  i  młodzież  w  szkołach 
podstawowych i  gimnazjach.
Z  subwencji  oświatowej ,  którą  otrzymaliśmy  na  szkoły  zostały  wydzielone  te  
środki zgodnie z wytycznymi;  

➢ 17 482 zł  – Dylewo,  
➢ 86 343 zł  – Frygnowo,  
➢ 222 445 zł  – Gierzwałd,  
➢ 16 173- zł  – Szczepankowo,  
➢ 620 017 zł  – Stębark.  

Nie  zostały  wydzielone  środki  na  szkołę  w  Mielnie,  bo  w  momencie  składania 
danych  do  wyliczenia  subwencji  na  dany  rok  nie  było  dzieci  z  orzeczeniami  o 
niepełnosprawności.  W  tej  chwili  te  dzieci  są  i  zajęcia  są  prowadzone,  ale  my 
rozliczamy  subwencję,  która  została  nam  przydzielona.  Oprócz  tego  dostaliśmy 
dotacje  na  książki  dla  dzieci,  które  potrzebują  specjalnej  nauki:  Gierzwałd  – 
517,46  zł ,  Mielno  –  124,98  zł ,  Stębark  –  12.892,-  zł .  To  jest  dotacja  celowa  i  w 
taki  sposób te pieniądze  muszą być  rozliczone.
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Otrzymaliśmy  decyzję  o  zakupie  książek  dla  dzieci,  które  nie  mają  orzeczeń.  W 
tej  chwili  została  rozliczona  proporcjonalnie;  1.359,90  zł  dla  szkoły  w  Dylewie,  
Frygnowo  –  5.994,01  zł ,  Gierzwałd  –  8.083,63  zł ,  Szczepankowo  –  5.944,20  zł , 
Mielno  –  6.537,26  zł ,  Stębark  –  8.399,65  zł .  Takie  są  duże  zmiany.  Pozostałe 
zmiany wynikają  z  potrzeb bieżącej  działalności  gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  dotyczące 
domu  socjalnego  w  Dylewie,  czy  ostatecznie  koszty  adaptacj i  i  remontu  tych  10 
mieszkań są znane?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  w  tej  chwili  nie  podam,  ale  inwestycja 
została  zakończona i  rozliczona.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IX/49/2015  w  sprawie  zmian 
budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 6).

Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla Powiatu Ostródzkiego.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  chodzi  o  decyzje  finansowe,  to  zostały 
podjęte,  ale  Zarząd  Powiatu  zażądał  sobie  uchwały;  chodzi  o  dofinansowanie 
remontu  drogi  powiatowej  1243N  Ostróda  –  Tułodziad,  oczywiście  nie  całej .  Z  
wcześniejszych  przetargów  Zarząd  Dróg  zaoszczędzi ł  240  tys .  zł  i  zwrócił  s ię  do 
nas  i  do  Dąbrówna,  żeby  zakres  tych  robót  wykonać  większy.  Po  spotkaniu  z 
Panią  Dyrektor  taką  decyzję  podjęliśmy  i  w  ramach  tych  środków  będzie 
wyremontowane  skrzyżowanie  w  miejscowości  Szczepankowo  z  chodnikami  do 
przystanku  plus  odcinki  dróg w kierunku Gląd i  Dylewa.  Jeżeli  chodzi  o  Dylewo,  
to  szczegóły  ustalimy  z  Dyrektorką  Zarządu  Dróg,  które  to  odcinki 
wyremontujemy.
Drugie  zadanie  to  budowa  chodnika  w  miejscowości  Mielno  przy  drodze 
powiatowej  Rączki  –  Mielno.  Jest  to  suma  inwestycj i  prawie  320  tys.  zł .  My 
deklarujemy  156.479,68  zł .  Jest  to  połowa  tej  sumy  przetargowej.  Jeżeli  zostaną  
środki  z  przetargu,  jest  przewidywane  położenie  nakładki  asfaltowej  przy 
chodniku,  żeby  inwestycję  zamknąć.  Jeżeli  chodzi  o  drogę,  o  której  wcześniej  
mówiłem jest  to 80 tys .  zł .  Razem jest  to suma 236.479.68 zł .
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IX/50/2015  w  sprawie 
udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 7).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie utworzenia  sołectwa Korsztyn  oraz nadania statutu sołectwu Korsztyn.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mieszkańcy  miejscowości  Korsztyn  jeszcze 
dużo  przed  wyborami  zgłosil i  chęć  utworzenia  nowego  sołectwa,  wydzielenia  z 
sołectwa Gierzwałd i  utworzenia sołectwa w miejscowości  Korsztyn  twierdząc,  że 
mają  mało  wspólnych  interesów,  a  wieś  taka  jak  Korsztyn  powinna  samodzielnie  
funkcjonować  i  dbać  o  swoje  interesy.  Oczywiście  wymagało  to  szeregu  innych  
przedsięwzięć,  wcześniej  zasięgnięcia  opinii  mieszkańców  Korsztyna.  Taka 
opinia  jest  w  posiadaniu  Pani  inspektor.  Są  podpisy  mieszkańców  miejscowości 
Korsztyn  i  Gierzwałdu,  bo  mieszkańcy  Gierzwałdu  musieli  s ię  zgodzić  na 
odłączenie  miejscowości  Korsztyn  od Gierzwałdu.  Nie ma  przeszkód aby powołać  
nowe sołectwo,  już 21 na terenie  naszej  gminy.
Radni  uwag nie zgłosil i .
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Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IX/51/2015  w  sprawie 
utworzenia sołectwa Korsztyn  oraz nadania statutu sołectwu Korsztyn.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 8).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie  zwolnień  z  podatku  od  nieruchomości  gruntów,  budowli  lub  ich  części  
wykorzystywanych  pod infrastrukturę  „ostatniej  mili”.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  są  to  dwie  uchwały  dotyczące  internetu 
szerokopasmowego.  W tej  chwili  kończy się  budowę sieci  szkieletowej .  Na naszej  
gminie  ta  sieć  ma  3  punkty  dostępowe;  jeden w Dylewie,  jeden w Zybułtowie  i  w 
Gierzwałdzie  przy  Urzędzie  Gminy.  Dalszym  etapem  rozbudowy  sieci 
szerokopasmowej  jest  tzw.  „ostatnia  mila”,  połączenie  od  sieci  do  mieszkańców.  
Na  to  będzie  ogłoszony  przetarg  przez  Urząd  Marszałkowski,  na  to  są  potrzebne 
pieniądze,  pieniędzy  takich  Urząd  Marszałkowski  nie  ma,  dlatego  zwrócił  s ię  do 
samorządów  aby  pomóc  w  realizacj i  tej  inwestycj i .  Sugerują,  że  to  w  naszym 
interesie  jest ,  abyśmy  mieli  jak  najszybszy  dostęp  do  internetu.  Propozycja  jest  
taka,  żeby  zrezygnować  z  podatku  od  nieruchomości,  który  dotyczy  tylko  i  
wyłącznie  podmiotów,  który  będzie  realizował  to  zadanie  –  przyłącze  „ostatniej  
mili”  na  terenie  Gminy  Grunwald  a  druga  uchwała  dotyczy  zwolnień  za  zajęcie 
pasa  drogowego.  U  nas  podatek  nie  został  naliczony,  bo  te  instalacje  niedawno 
zostały  skończone.  Jeżeli  dzisiaj  podejmiemy  te  dwie  uchwały,  ja  będę 
zobowiązany  do  podpisania  umowy  z  Marszałkiem.  W  tej  chwili  porozumienie 
podpisało  41  samorządów.  Początkowo  miałem  inne  zdanie,  bo  bardzo  szybko 
rozwijają  się inne sieci.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  9  głosami  za,  przy  1  głosie  przeciw  (radny 
Ryszard  Bala),  3  głosach  wstrzymujących  (radny  Dariusz  Borkowski,  Adam 
Butrymowicz,  Marek  Tański)  –  podjęła  uchwałę  Nr  IX/52/2015  w  sprawie 
zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  gruntów,  budowli  lub  ich  części 
wykorzystywanych  pod infrastrukturę  „ostatniej  mili”.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 9).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLV/245/2014  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w 
Gierzwałdzie  z  dnia  4  września  2014  r .  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek 
opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg,  których  zarządcą  jest  Gmina  Grunwald  na  
cele  niezwiązane z budową, przebudową,  remontem,  utrzymaniem i  ochroną dróg.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 12 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny 
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IX/53/2015  w 
sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLV/245/2014  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w 
Gierzwałdzie  z  dnia  4  września  2014  r .  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek 
opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg,  których  zarządcą  jest  Gmina  Grunwald  na  
cele  niezwiązane z budową, przebudową,  remontem,  utrzymaniem i  ochroną dróg.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 10).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLII/235/2014  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie 
ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacj i  udzielanych  przedszkolom, 
punktom  przedszkolnym,  szkołom,  prowadzonym  na  terenie  Gminy  Grunwald 
przez  osoby  fizyczne  i  osoby  prawne  niebędące  jednostkami  samorządu 
terytor ialnego  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich  wykorzystania.  
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Zmianę  tej  uchwały  wniosłem  pod  obrady  w  związku  z  tym,  że  poprzednio 
przyjmowana  poprawka  do  tej  uchwały  została  uchylona  decyzją  RIO  z  powodu 
nieprecyzyjnego  określenia  dotacj i  przysługującej  na  ucznia  niepełnosprawnego. 
Zapisaliśmy  w  tej  poprawce  podejmowanej  w  marcu  takie  sformułowanie  „w 
wysokości  nie  niższej  niż”,  natomiast  RIO zakwestionowała  to  z  tego powodu,  że 
rada  powinna  określić  dokładnie  w  jakiej  wysokości  ta  dotacja  na  ucznia 
niepełnosprawnego  przysługuje.  W  związku  z  tym  przygotowałem  tą  poprawkę, 
żeby to uchybienie  w uchwale wyeliminować.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 7 głosami  za,  przy 6 głosach przeciw (radna 
Małgorzata  Kamińska,  Joanna  Leszczyńska,  Wiolet ta  Sawicka,  Alina  Szymańska, 
radny  Adam  Królikowski,  Stanisław  Zaboroś),  wstrzymujących  się  nie  było  – 
podjęła  uchwałę  Nr  IX/54/2015  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLII/235/2014 
Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacj i  
udzielanych  przedszkolom,  punktom  przedszkolnym,  szkołom,  prowadzonym  na 
terenie  Gminy  Grunwald  przez  osoby  fizyczne  i  osoby  prawne  niebędące  
jednostkami  samorządu  terytorialnego  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  
prawidłowości  ich wykorzystania.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 11).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald 
kontroli  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie.
Projekt  tej  uchwały  przedłożyłem  na  posiedzeniu  komisj i .   W  uzasadnieniu 
podam,  że  Rada  Gminy  jest  organem  kontrolnym  kontrolującym  działalność 
wójta.  Takie  uprawnienia  wynikają  z  ustawy,  a  komisja  rewizyjna  jest  organem,  
który  takie  kontrole  wykonuje.  Komisja  rewizyjna  powinna  dokonać  oceny 
zgodności  z  prawem,  gospodarności,  rzetelności,  celowości  i  efektywności 
funkcjonowania Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IX/55/2015  w  sprawie 
przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald  kontroli  
działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 12).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald 
kontroli  w  zakresie  f inansowania  i  realizacj i  remontu  strażnicy  OSP  we 
Frygnowie.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IX/56/2015  w  sprawie 
przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Grunwald  kontroli  w 
zakresie  f inansowania i  realizacj i  remontu  strażnicy OSP we Frygnowie.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 13).

Ad pkt 7.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  złożyłem
interpelację  na  poprzedniej  sesj i .  Tę  interpelację  powtórzyłem w formie  pisemnej  
24 kwietnia  2015 roku. Przypomnę na czym ta  interpelacja  polegała.
„W okresie od 20.01.2015 roku w czasie  posiedzeń połączonych komisj i  Rady
Gminy  Grunwald  oraz  w  czasie  sesj i  składałem  wnioski  i  zapytania,  na  które  do 
dnia dzisiejszego nie  otrzymałem odpowiedzi.  W szczególności  dotyczy to:
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1.  l iczby  i  lokalizacj i  wybudowanych  do  tej  pory  oraz  planowanych  do  realizacj i 
w 2015 roku placów zabaw wraz z kosztami budowy każdego z nich;
2.  zakresu  prac,  jakie  zostały  wykonane  w  2014  i  2015  roku  przy  modernizacj i  
s trażnicy OSP we Frygnowie oraz faktur  i  rozliczenia tej  inwestycj i;
3.  wniosku  o  udostępnienie  kart  wynagrodzeń  za  styczeń  2015  roku  tych 
pracowników, którzy zobowiązani  są do składania oświadczeń majątkowych.
Ponadto  proszę  o  wskazanie  przyczyn  takiego  opóźnienia  oraz  nazwiska  osób 
winnych tych zaniedbań.”
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala 6 maja 2015 roku otrzymałem 
odpowiedź w tej  sprawie.
„W  odpowiedzi  na  Pana  pismo  z  dnia  23  kwietnia  2015  roku  –  data  wpływu  24 
kwietnia  2015  roku  w  sprawie  wniosku  o  udostępnienie  informacji  publicznej  na  
temat:
Ad  1.  Liczby,  lokalizacj i  i  kosztów  placów  zabaw  wybudowanych  na  terenie  
Gminy Grunwald informuję:

➢ Plac  zabaw  w  Gierzwałdzie  –  ORLIK  –  wartość  inwestycj i  45.402,58  zł  – 
dofinansowanie  z  PROW  –  Lokalna  Grupa  Działania  Ziemia  Lubawska 
12.500,-  zł

➢ Plac  zabaw  w  Gierzwałdzie  przy  Szkole  Podstawowej  w  Gierzwałdzie  – 
wartość  inwestycj i  50.799,00  zł  –  dofinansowanie  w  100%  z  projektu 
„Grunwaldzkie Oddziały Przedszkolne”.

➢ Plac  zabaw  w Dylewie  –  wartość  inwestycj i  46.042,02  zł  –  dofinansowanie  
z  PROW – Lokalna Grupa Działania  Ziemia  Lubawska – 12.500,-  zł .

➢ Plac  zabaw  w  Mielnie  przy  Szkole  Podstawowej  –  wartość  inwestycj i 
11.415,00  zł  –  dofinansowanie  w 100% z  projektu  „Grunwaldzkie  Oddziały 
Przedszkolne”.

➢ Plac  zabaw  we  Frygnowie  –  wartość  inwestycj i  24.067,78  zł  – 
dofinansowanie  z  PROW  –  Lokalna  Grupa  Działania  Ziemia  Lubawska  – 
12.500,-  zł .

➢ Plac  zabaw  we  Frygnowie  przy  Szkole  Podstawowej  –  wartość  inwestycj i 
53.749,-  zł  –  dofinansowanie  w  100%  z  projektu  „Grunwaldzkie  Oddziały 
Przedszkolne”.

➢ Plac  zabaw  w  Zybułtowie  –  wartość  inwestycj i  23.671,91  zł  – 
dofinansowanie  z  PROW  –  Lokalna  Grupa  Działania  Ziemia  Lubawska 
12.500,-  zł .

➢ Plac  zabaw  w  Stębarku  –  wartość  inwestycj i  32.759,03  –  z  budżetu  gminy 
Grunwald.

➢ Plac  zabaw  przy  Szkole  Podstawowej  w  Szczepankowie  –  wartość 
inwestycj i  85.275,-  zł  –  dofinansowanie  w  100% z  projektu  „Grunwaldzkie 
Oddziały Przedszkolne”.

➢ Plac  zabaw  w  Rychnowie  -wartość  inwestycj i  25.303,55  zł  –  z  budżetu 
gminy Grunwald.

➢ Plac  zabaw  w  Marcinkowie  –  wartość  inwestycj i  49.534,18  zł  – 
dofinansowanie  z  PROW  –  Lokalna  Grupa  Działania  Ziemia  Lubawska  – 
25.000,-  zł .

➢ Plac zabaw w Kitnowie  – wartość inwestycj i  53.414,67 zł  – dofinansowanie  
z  OROW – Lokalna Grupa Działania  Ziemia  Lubawska 25.000,-  zł

➢ Plac  zabaw  w  Rychnowie  –  wartość  inwestycj i  22.820,40  zł  –  z  budżetu 
gminy Grunwald.

➢ Place  zabaw  w  Grunwaldzie  –  wartość  terenu  rekreacyjnego  z  chodnikami, 
placami  zabaw i  boiskami  448.420,00 zł .

Na dzień  dzisiejszy w budżecie  gminy nie  ma przewidzianych  środków na budowę 
placów zabaw w 2015 roku.
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Ad  2.  Odpowiedź  na  pytanie  2  została  udzielona  w  formie  zestawienia,  które  w 
dokumentacj i  Rady  Gminy  Grunwald  figuruje  jako  załącznik  Nr  IV/2015  z  dnia 
13 marca 2015 roku. Tam został  określony ostateczny koszt  modernizacj i
strażnicy OSP we Frygnowie.
Ad  3.  W  zakresie  udostępnienia  kopii  papierowych  wynagrodzeń  kart 
wynagrodzeń  za  miesiąc  styczeń  2015  roku  pracowników,  którzy  zobowiązani  są 
do  składania  oświadczeń  majątkowych  informuję,  że  taka  informacja  może  być 
udostępniona z zastrzeżeniem niektórych składników wynagrodzenia.
W załączeniu  przesyłam kopię w/w wynagrodzeń.
Informuję  Pana  ponadto,  że  nie  widzę  żadnego  opóźnienia  w  informacjach  Panu  
udzielanych.
Prosiłbym  również  o  bardziej  powściągliwe  formułowanie  wniosków dotyczących 
ewentualnych  „zaniedbań”,  z  tego  też  powodu  nie  wskażę,  jak  Pan  to  określi ł  
„winnych”.Z poważaniem:  Wójt Henryk Kacprzyk”.  
To  jest  interpelacja  a  nie  wniosek  o  udostępnienie  informacji  publicznej .  Nie  
widzę  specjalnej  różnicy  w tym  co Urząd  Gminy  powinien  przekazać  zarówno  we 
wniosku jak i  informacji  publicznej .  Powinny te  zagadnienia  zostać zrealizowane.  
Nie  zostały  w  pełnym  wymiarze.  Odnośnie  punktu  1,  wykonawca  tego  punktu  
policzył  niektóre  place  podwójnie.  Odnośnie  punktu  2  –  zakres  prac  jaki  został  
wykonany  w  2014  i  w  2015  roku,  to  nie  jest  to  samo  co  zakres  prac 
przewidywanych  w  projekcie.  Wykonawstwo  nie  zawsze  jest  zgodne  z  tym,  co 
jest  w  projekcie.  W  punkcie  3  wójt  pisze,  że  przedstawia  te  wnioski,  ale  ja  
otrzymałem,  na  jednej  stronie  wykaz  5  osób  pracujących  w  Urzędzie  Gminy,  
natomiast  z  ustawy  o  samorządzie  gminnym  wynika,  że  do  składania  oświadczeń  
majątkowych  zobowiązani  są  również  kierownicy  gminnych  jednostek 
organizacyjnych,  w  związku  z  tym  te  informacje  są  niepełne.  Dla  informacji 
Państwa przedstawię odpowiedź jaką uzyskałem w sprawie karty wynagrodzeń:
1.  Pani  Urszula Borkowska – wynagrodzenie brutto  7.010,-  zł  – wynagrodzenie
    netto  – 4.950,-  zł;
2.  Pan Henryk Kacprzyk  – wynagrodzenie  brutto – 7.500,-  zł  – wynagrodzenie
    netto  – 5.292,-  zł;
3.  Pan Waldemar  Szydlik  – wynagrodzenie  brutto – 8.110,-  zł  – wynagrodzenie
    netto  – 5.717,-  zł;
4.  Pan Artur Wilczek – wynagrodzenie  brutto  – 5.004,-  zł  – wynagrodzenie netto  
    -  3.553,-  zł
5.  Pan Roman Mikołajski  – wynagrodzenie  brutto 5.126, -  zł  – netto  – 3.638,-  zł .

Na  podstawie  §  37  ust .  1  wnoszę  o  niezwłoczne  uzupełnienie  odpowiedzi  o 
te  informacje,  które  nie  zostały  przekazane  w  piśmie  z  dnia  6  maja.  To  jest 
sprawa interpelacj i .
Inna  sprawa  dotycząca  udostępnienia  informacji  publicznej ,  mój  wniosek 
kierowany do wójta.  „  Na podstawie  art .  2  ust .  1  ustawy o  dostępie  do  informacji  
publicznej  zwracam  się  z  prośbą  o  udostępnienie  informacji  w  następującym 
zakresie:  a)  kopii  pliku  audio  zawierającego  nagranie  z  przebiegu  sesj i  Rady 
Gminy  Grunwald  w  dniu  24  kwietnia  2015  roku.  Dokument  proszę  przesłać  na 
podany  powyżej  adres.”  W  odpowiedzi  z  29  kwietnia  jaką  otrzymałem:  „W 
odpowiedzi  na  Pana  pismo  informuję,  że  ustawa  z  dnia  8  marca  1990r.  o 
samorządzie  gminnym,  Konstytucja  Rzeczypospolitej  Polskiej  z  dnia  2  kwietnia  
1997r. ,  art .  61  Konstytucj i  RP  dają  prawo  uzyskiwania  informacji  obejmujących 
dostęp  do  dokumentów  oraz  wstęp  na  posiedzenia  kolegialnych  organów  władzy 
publicznej  pochodzących  z  powszechnych  wyborów,  z  możliwością  rejestracj i  
dźwięku  lub  obrazu.  Prawa  tego  panu  nie  ograniczono,  choćby  z  tej  prostej 
przyczyny,  że  to  Pan  prowadzi  obrady  sesj i  Rady  Gminy,  z  obrad  sesj i  
sporządzony  zostanie  protokół,  który  po  zatwierdzeniu  go  na  następnej  sesj i 
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zostanie  niezwłocznie  Panu  przesłany.  Nagrania  prowadzone  przeze  mnie  lub 
przez  moich  pracowników  są  jedynie  materiałami  pomocniczymi  i  nie  podlegają 
przepisom ustawy o dostępie  do informacji  publicznej .”
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Proszę  Państwa,  ja  z  tą 
sprawą  mógłbym  iść  do  sądu  lub  też  szukać  takich  rozwiązań,  które  by  mnie  
satysfakcjonowały,  ale  powiem szczerze,  nie  satysfakcjonują  mnie  wyroki,  nawet 
po  mojej  myśli ,  które  ukażą  się  za  pół  roku,  za  rok  czy  2  lata.  W związku  z  tym  
przygotowałem  kilka  fragmentów  wyroków  sądów  administracyjnych  w 
podobnych sprawach,  które państwu przedstawię.

Wyrok WSA w Opolu,  II  SA/Op 216/09 
Statut  gminy  nie  może  obejmować  materialnych  aspektów  obywatelskiego  prawa 
do  informacji  publicznej .  Zgodnie  z  art .  3  ust .  1  pkt  3  u.d.i .p. ,  ustawodawca 
inaczej  traktuje  dostęp  do  posiedzeń  kolegialnych  organów władzy  pochodzących 
z  powszechnych  wyborów.  Dostępu  tego  ustawodawca  nie  ogranicza  -  w  art .  7 
ust .  1  pkt  3  czy  też  w  art .  19  -  różnymi  uwarunkowaniami,  jak  to  czyni  w 
przypadku  informacji  publicznej ,  o  której  mowa w art .  7  ust .  1  pkt  2  w zw.  z  art .  
10  i  11  tej  ustawy.  W  związku  z  powyższym  należy  stwierdzić,  że  skoro  istnieje  
bezpośredni  dostęp  do  posiedzeń  kolegialnych  organów  władzy  publicznej 
pochodzących  z  powszechnych  wyborów  (w  postaci  wstępu  na  nie),  to  brak 
podstaw,  aby  nie  udostępniać  niezwłocznie  mater iałów  dokumentujących  te 
posiedzenia,  w tym dokonywanych nagrań.  
 Wyrok WSA w Gdańsku, II  SAB/Gd 5/12 
Nagranie  posiedzenia  sesj i  rady,  utrwalone  za  pomocą  sprzętu  audiowizualnego  i 
zapisane  na  nośniku  w  postaci  np.  płyty  CD  bądź  DVD,  dotyczy  sfery  faktów, 
stanowi  zatem informację  publiczną.  Jeżeli  posiedzenie  rady  zostało  utrwalone  w 
jednej  z  form  wymienionych  w  art .  19  u.d.i .p. ,  albo  zmater ial izowane  w  innej 
formie,  to  w  razie  złożenia  wniosku  brak  jest  podstaw,  aby  mater iałów 
dokumentujących  te  posiedzenia,  w  tym  w  postaci  dokonanych  nagrań,  nie 
udostępnić niezwłocznie.

Wyrok WSA w Łodzi,  II  SABJŁd 39/14 
Nagranie z posiedzenia  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Powiatu jest  materiałem 
odzwierciedlającym jego przebieg i  dokonane czynności.  Utrwalone za pomocą 
sprzętu audio i  zapisane na jakimkolwiek nośniku,  dotyczy sfery faktów, stanowi 
informację publiczną.  W orzecznictwie  sądów administracyjnych  nie budzi 
wątpliwości,  że  jeśli  posiedzenie  organu władzy publicznej  zostało 
zmater ializowane w jakiejkolwiek formie,  to w razie  złożenia  wniosku brak jest 
podstaw aby materiałów dokumentujących to posiedzenie,  w tym w postaci 
dokonanych nagrań,  nie  udostępnić niezwłocznie  (por.  wyrok WSA w Gdańsku z 
dnia 7 marca  2012 r .  sygn.  akt II  SAB/Gd 5/12, LEX nr 1124245).  Nieuprawniony 
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jest  też  pogląd,  że realizacja  celu,  jakim jest  dostęp do informacji  publicznej , 
następuje tylko  przez dostęp do protokołów, i  że sam fakt  posiadania takiego 
protokołu wyklucza  uprawnienie do zapoznania się  z innymi  materiałami 
rejestrującymi  przebieg posiedzenia (por.  wyrok WSA w Opolu z dnia 10 czerwca 
2010 r .  sygn.  akt  II  SA/Op 257/10, nr LEX 643784).  
(Pismo w załączeniu – zał.  nr 14).

Ad  pkt  8.  Sołtys  –  Pani  Katarzyna  Kasprowicz  –  ja  chciałabym,  żeby  zaprosić 
na  sesję  naszego  doktora  Przemysława  Gawrońskiego.  On  ma  zero  wychowania,  
co on wyprawia.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  niepubliczny  zakład  opieki 
zdrowotnej  podlega  pod  Narodowy  Fundusz  Zdrowia.  My  możemy  go  zaprosić, 
ale  form  nacisku  na  sposób  realizacj i  jego  działalności  nie  mamy.  Możemy  co 
najwyżej  zmienić  sobie  lekarza  prowadzącego.  Ja  takie  zaproszenie,  jeżeli  radni 
zaakceptują,  w  imieniu  rady  wystosuję.  Nadzór  nad  placówkami  służby  zdrowia 
sprawuje  NFZ  i  tam  wszelkie  skargi  na  funkcjonowanie  placówek  ochrony 
zdrowia  można  kierować.  Rada  nie  może  wymusić  na  doktorze  poprawy  jakości 
świadczonych  usług,  wypisywania  recept  na  tańsze  leki  czy  też  kierowania  do 
publicznych  placówek.
Sołtys – Pani Katarzyna Kasprowicz -  skierowań na badania nie  daje.
Przewodniczący  Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  Pani  sołtys  ja  Pani  wniosek 
postaram  się  zrealizować,  oczywiście  w  tym  zakresie,  że  wystosuję  zaproszenie 
do  kierownika  tej  placówki.  Dyskusja  na  sesj i  może  się  odbyć,  jeżeli  Pan  doktor 
przyjmie  zaproszenie.
Sołtys  –  Pan Janusz  Piasecki  –  pomału  prace  kończą  się  w Zybułtowie  związane 
z  kanalizacją,  mam pytanie od mieszkańców, kto to  będzie podłączał.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  już  na  komisjach  zgłosiłem  wniosek,  że  w 
budżecie  gminy  musimy  wyodrębnić  odpowiednią  sumę,  w  przetargu  wyłonimy 
podmiot,  który  podłączy,  bo  unijne  środki  przewidują  tylko  finansowanie  do 
studzienki.  Gmina podłączy jeżeli  zostanie  skończona inwestycja.
Sołtys  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  kto  jest  administratorem  tych  placów  zabaw 
wiejskich,  do kogo mam się zgłaszać  z uwagami,  z pytaniami?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  temat  jest  aktualny.  Po  przeglądzie  chcemy 
przekazać  place  zabaw  sołectwom,  żeby  administrowały  placami  zabaw. 
Doprowadzimy do stanu idealnego i  administrowanie  przekażemy sołectwom.
Sołtys – Pan Arkadiusz Rosa –w Dylewie  w 3 miejscach został  ścięty asfalt .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  bezwzględnie  ma  być  przywrócony  do  takiego 
stanu,  jaki był  przed,  ma być  położona nakładka asfaltowa.
Sołtys  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  czy  w  miejsce  wycięć  można  wstawić  progi 
zwalniające?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  porozmawiam  z  wykonawcą.  Jemu  będzie 
obojętne w jaki sposób to zrobi,  pieniądze  mu dołożymy.
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  była  l is ta  placów  zabaw,  dlaczego  niektóre  wioski 
dostały place zabaw za 20 tys.  zł  a  niektóre za 50 tys .  zł?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  w  zależności  z  jakiego  programu  były 
realizowane.  Te  place  nie  są  jednakowe,  jedne  są  większe,  jedne  mniejsze.  
Wykonane ze środków własnych były naj tańsze.
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  czy  jest  możliwość,  żeby  gmina  dopłaciła  do 
powiększenia tych  placów zabaw?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  oczywiście.

19



Sołtys  –  Rydiger  Kupisz  –  ta  uchwała,  która  została  podjęta  o  dofinansowaniu 
100%, czy nie została  podjęta  jako uchwała ratująca szkołę w Dylewie?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  – ja  nie  znam  sytuacj i 
f inansowej  Szkoły  Podstawowej  w  Dylewie  i  nie  wiem  czy  te  środki  uratują  tę  
szkołę czy też nie.  Nie taka była  moja intencja  przy składaniu wniosku.
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Pan Piotr  Kołodziejski  –  ja  w sprawie  placów 
zabaw,  można  było  uzyskać  na  każdy  jeden  plac  dużo  większe  pieniądze  niż  ta 
kwota  w  Mielnie,  którą  Pan  odczytał .  Można  było  uzyskać  około  50  tys .  złotych 
na jeden plac,  to  gmina  decydowała  gdzie  i  za  jakie  pieniądze  będzie  place  zabaw 
budować, przy jednej  szkole jest  za 11 tys .  zł  a przy innej  za 80 tys.  zł .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  gmina  decydowała,  tylko  dyrektorzy  szkół. 
Było  to  osiemdziesiąt  kilka  tysięcy  dla  poszczególnych  szkół  i  dyrektorzy 
decydowali  na  co  te  pieniądze  wydadzą.  Dyrektorzy  wydawali  na  place  zabaw 
100% a  nie  raz  tyle ,  i le  uważali  za stosowne.  Dyrektor  w Mielnie  uważał,  że  przy  
szkole  potrzebny  jest  plac  pomocniczy  i  wydał  11  tys .  zł  na  plac  zabaw  a  
pozostałą  sumę  na  urządzenia  szkole  niezbędne,  ale  te  80  tys.  zł  wydał.  Gmina 
nie  decydowała  i  proszę  tak  nie  mówić,  decydowali  sami  dyrektorzy  na  co  te  
pieniądze  przeznaczą.  Dyrektorka  szkoły  w  Szczepankowie  przeznaczyła  
wszystkie  środki na plac zabaw, który jest  full  wypas.
Przedstawiciel  Stowarzyszenia  –  Piotr  Kołodziejski  –  gmina  decydowała, 
dyrektorzy mogli  proponować. Wnioskodawcą nie  byli  dyrektorzy tylko  gmina.
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  -  czy  jako  mieszkaniec  Mielna  mogę  mieć  wgląd  w 
wydatki,  na  co  poszły  te  pieniądze,  jeżeli  na  plac  wydał  11  tys .  złotych,  to  na  co 
poszło te 70 tys .  zł?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  proszę  zadać  pytanie  na  piśmie  i  odpowiemy. 
Dyrektorzy nie prowadzą samodzielnej  księgowości.  Jest  prowadzona centralnie.
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  jak  mój  dziadek  był  dyrektorem,  to  doskonale 
pamiętam jak wyglądały  obiekty sportowe czy boiska.  Ciekaw jestem dlaczego  na  
to  pieniądze nie  poszły?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to  jest  sprawa Dyrektora  Pana Boreckiego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  dostęp  do  informacji 
publicznej  jest  zagwarantowany,  jak  wcześniej  czytałem.  Zachęcam  Państwa  do 
interesowania  się  sprawami  publicznymi  i  proszę  się  nie  zrażać  takimi 
odpowiedziami  jakie ja dostaję.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pan  się  zwrócił  o  udostępnienie  nagrania.  Nie 
ma  żadnej  uchwały  rady  gminy  o  nagrywaniu  sesj i  i  posiedzeń  komisj i  oraz 
udostępnianiu  nagrań.  Jedynym  dokumentem  prawnie  usankcjonowanym  przez 
nasz statut  jest  protokół  z obrad rady gminy,  który jest  ogólnie  dostępny.   Wyroki  
mówią  o  dostępie  do  informacji  publicznej .  Możemy  siedzieć  10  i  20  godzin  i  
czytać  te  wyroki  i  one  nic  nie  zmienią,  bo  każdy  wie,  że  dostęp  do  informacji  
publicznej  jest  i  gwarantuje to 61 artykuł  Konstytucj i  RP.
Sołtys  –  Pan  Arkadiuz  Rosa  –  ostatnio  na  sesj i  wspominałem  o  braku  wody  w 
Dylewie,  Pan  Kupisz  mówił  o  monitoringu,  jak  to  się  sprawdza,  dwa  dni  szukał  
Pan dziury w rurze,  a prosty chłop poszedł z  łopatą  i  znalazł.
Pan Rydiger Kupisz – gdzie?
Sołtys -  Pan Arkadiusz Rosa –  w Dylewie.
Pan  Adam  Szczepkowski  –  chciałbym  wrócić  do  tej  drogi  Stębark  Ulnowo.  Jak 
Pan  Wójt  nie  chce  wyremontować  tej  drogi,  czy  też  nie  potrafi ,  bo  to  też  jest  
możliwe,  to  ja  Pana proszę,  żeby Pan nie  zachowywał  się  jak szkodnik,  niech Pan 
nie  niszczy tego, co jest ,  a my sami sobie damy radę.
Wójt-  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Panie  Szczepkowski  1,5  tys .  osób  opowiedziało 
się  za  tym,  że  nie  jest  szkodnikiem  na  tej  gminie  i  myślę,  że  ta  wola  większości  
wskazuje na to,  kto jest  szkodnikiem a kto nie  jest .  Po tylu  latach współpracy Pan 
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wie,  co  mnie  zawdzięcza  i  nie  powinien  tak  się  zachowywać  i  też  ze  względu  na 
Pana  wiek  i  mój  wiek  i  kontakty  łączące  Pana  ojca  i  mnie,  dlatego  zawsze  
unikałem  tego  tematu,  ale  to  co  Pan  powiedział ,  zwalnia  mnie  tych  wszystkich  
zobowiązań wobec Pana i  Pana rodziny.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  wracam  ze  sprawą  oświetlenia  w  Kitnowie, 
na  koniec  marca  mówił  Pan,  że  na  koniec  maja  będzie  zrobiony  projekt.  Dwa dni 
temu wspomniałem,  Pan powiedział ,  że  należy zwrócić  się  do rady,  mówił  Pan,  że 
to  były obietnice  wyborcze Pana i  moje,  ja nic  nie obiecałem. Na „resztówce” jest  
za  gęsto,  tam  4,  5  lamp  jest  za  dużo.  Pół  wioski  ma  tylko  oświetlenie.  Zrobię  
zebranie  i  Pan osobiście im powie,  że nie będą mieli  oświetlenia.
Sołtys  -  Pan  Karol  Duda  –  mam  pytanie  odnośnie  placu  zabaw,  czy  jakbyśmy 
rozbudowywali  plac  zabaw,  czy  jak  będziemy  kupować  sprzęt  to  musi  być  z  tej  
samej  f irmy?  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  sprzęt  musi  być  atestowany,  może  być  od  kogo 
innego,  aby był  atest .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  zarzuciłem  Pani  Skarbnik, 
że  nie  ma  zarządzenia  podsumowującego  działalność  pierwszego  kwartału,  to 
zarządzenie  jest ,  przepraszam,  ale  brakuje  połowy zarządzeń,  które  zostały  do  tej  
pory  wydane.  Dokładnie  29  zarządzeń  zostało  wydanych,  a  14  numerów  brakuje,  
natomiast  2  zarządzenia  mają  ten  sam  numer.  Ja  jeszcze  raz  proszę,  żeby  te  
informacje dotyczące  aktów prawnych uzupełnić.
Sołtys – Pan Grzegorz  Roguski – z racj i ,  że nasze boisko jest  w trakcie  remontu, 
to  zaczęliśmy przygotowywać  boisko do siatki,  chcielibyśmy poprosić  o kilka  ton 
piasku.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk - jest  taka możliwość.

Ad  pkt  10.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął  IX sesję  Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Ryszard  Bala
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